



٣ بشنس ١٧٢٤

١١ مايو ٢٠٠٨

May 11, 2008

خبز القيامة والحياة

- ❖ تبدأ قصة اليوم بعد معجزة إشباع الآلاف التي حدثت علي شاطئ البحيرة - فقد ألزم الرب تلاميذه أن يركبوا سفينة ويعبروا إلى الشاطئ الآخر بينما بقي هو يصلي وحده - وبعد فترة جاءهم ماشياً على البحر - فخافوا أولاً ثم رضوا أن يقبلوه في السفينة وحين قبلوه وصلت السفينة بسرعة إلى الأرض.
- ❖ لقد كان التلاميذ خائفين من الرب أولاً ثم رضوا أن يقبلوه - ولما قبلوه وصلوا بسرعة.
- ❖ حين تقبل المسيح في حياتك تصل بسرعة - ووصولك بسرعة يعنى أنك لم تصل بمجهودك ولا بإستحقاقك بل تصل بنعمة المسيح وإستحقاقه.
- ❖ والذي يأخذ ما لا يستحقه هو في الحقيقة لص - وهو يأخذ ما لا يستحقه لأنه لص حكيم عرف كيف يسرق بحكمة كاللص اليمين - الذي إترف بخطاياهم وطلب مراحم الله فأتته.
- ❖ ولكن يوجد لص غشيم مثل ذلك الذي دُعي إلى وليمة عرس وهو غير مدعو أصلاً ولا يستحق ولكنه أضاف إلى عدم إستحقاقه غباوة وإستهتاراً إذ دخل إلى العرس بدون ثياب العرس - فلم يخلع ثيابه القديمة أو خطاياهم القديمة بالإعتراف بها بل تجاسر ودخل بها - وهكذا طُرح خارجاً.
- ❖ يا إخوتى نحن نتجاسر كثيراً علي تناول من جسد الرب ودمه - لا يعطينا الحق في جسد الرب ودمه أننا مسيحيين فقط أو أن آباءنا قديسين أو أننا نشناق إلى تناول دون أن نخلع خطايانا القديمة ودون أن نعترف بها.
- ❖ ولكن إعلم أيضاً "أن الله أعطانا حياة أبدية وهذه الحياة هي في ابنه" فمن كان متمسكاً بالإبن فهو أيضاً متمسك بالحياة. هذا هو خبز القيامة والحياة.

The bread of Resurrection and life

- ❖ Today's story begins after the feeding of thousands which happened on the coast of a lake. The Lord ordered His disciples to get into a boat to go to the other side, while He stayed alone to pray. After some time He came to them walking over the sea. They were afraid at first. Then they willingly received Him into the boat. When they received Him willingly in the boat, immediately the boat was at the land.
- ❖ The apostles were afraid from the Lord at first. But when they received Him willingly, they came to the land immediately.
- ❖ When you receive Christ in your life, you move immediately. Your immediate move means that you did not move because of your effort, nor because you deserve it, but because of the grace of God.
- ❖ He who takes what he does not deserve to take, he is indeed a thief. And he takes what he does not deserve because he is a wise thief, who knew how to take in a wise way, like the thief, who knew how to take in a wise way, like the thief who confessed his sins and asked for the mercies of God, which came to him.
- ❖ But there was also a foolish thief, like the one who was invited to a wedding party, to which he was not invited initially, nor deserving to be invited. But he added to that foolishness recklessness, because he went into the wedding party without the wedding garment. He did not take off his old clothes, or his old sins by confessing them, but he boldly went to the wedding wearing his old clothes, so he was cast out into the outer darkness.
- ❖ Brothers and sisters, we dare many times to take the holy communion. We can't be worthy, just because we are Christians, or because we long to take it without taking off our old clothes.
- ❖ Still you should know "that God has given us eternal life, and this life is in His Son. He who sticks to the Son, sticks to life". This is the bread of resurrection and life.

Church News and Schedule by telephone: 514- 274-1589

website www.stmarkmontreal.ca email:

mark@saintmarkmontreal.ca

For visitation, please contact any of the fathers and leave a message

Fr. Pishoy Saad: 514-274-6119 fr_pishoy@hotmail.com

Fr. Mikhail Aziz: 514-278-3859 frmikhail@copticmail.com

Service schedule

مواعيد الخدمة

+ Confessions	Tue 4 - 7½ PM	+ إعترافات
+ Holy Liturgy	Wed 5½ - 7½ AM	+ القداس الإلهي
+ Prayer Meeting	Thu 7 - 8 PM	+ إجتماع صلاة
+ St. Monica and St. Augustine group meeting	Thu 8 - 9 PM	+ إجتماع أسرة القديسة مونيكا والقديس أغسطينوس
+ Holy Liturgy	Fri 8 - 10 AM	+ القداس الإلهي
+ Friday Youth Meeting	Fri 8 - 9½ PM	+ إجتماع الشباب
+ Sons of Light club	Sat 2½ - 7 PM	+ نادي أبناء النور
+ Angels Club	Sat 3 - 7½ PM	+ نادي الملائكة
+ Vespers/ Bible Study/ Praises	Sat 7½ - 11 PM	+ عشية - درس كتاب - تسبحة
+ Holy Liturgy	Sun 8½ - 11½ AM	+ القداس الإلهي
+ Sunday School	Sun 12 - 1½ PM	+ مدارس الأحد
+ Meeting of the Eritrean brethren	Sun 1 - 2 PM	+ إجتماع الأخوة الإرتريين
+ Hymns Meeting	Sun 1½ - 2 PM	+ درس ألحان
+ Servants Meeting	Sun 2 - 3 PM	+ إجتماع الخدام

أخبار الكنيسة

1. شرفنا أبونا جيروم المحرقى في قداس الجمعة الماضى - وقد قضى فترة كبيرة من حياته في خدمة هذه الكنيسة - الرب يزيده نعمة.
2. يقام الحفل السنوى للكنيسة فى الساعة مساء الجمعة 23 مايو - التذكار موجودة طرف الأخ مشرقى جندى بالقاعة.
3. درس الكتاب السبت المقبل من إنجيل متى (كيف بدأ الرب خدمته).
4. بدأ الحجز لمؤتمر الفتيان من 21 - 23 يونيو بقاعة الكنيسة - الأماكن محدودة.
5. تقوم الكنيسة بتنظيم معسكر صيفي لأطفال المرحلة الابتدائية (6 - 12 سنة)، لتسجيل الأسماء الإتصال بنيفين أسعد (514 - 583 62 43).

CHURCH NEWS

1. Father Jerome El Moharraqi honoured us by his presence in the Holy Liturgy of last Friday, he spent a great part of his life serving in this church, may the Lord increase His grace to him.
2. The church's annual fundraising will be on Friday 23 May at 7:00 p.m., tickets are available with Mishriky Guindi at the Church's hall.
3. Next Saturday's Bible study will be from the Gospel of Saint Matthew "how the Lord begun His service".
4. Reservations for the Junior Youth Convention (JYC) (21 - 23 June) has begun - places are limited.
5. The Church is organizing a summer camp for the children of the primary stage (6 - 12 years old). For reservation please call Nevine Assaad (514 - 583 62 43).